
Den Haag, 22 juni 2023. 

 

Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties van TK en EK, 

 

Helaas zijn de bijeenkomsten van de Commissie Koninkrijksrelaties van de Tweede Kamer over 

comply or explain en over monitor brede welvaart in Caribisch Nederland (van 20 resp. 21 juni) niet 

doorgegaan. Zoals u weet ben ik een frequent volger via van uw Commissie in de Tweede Kamer via 

internet dan wel in persoon en ik zou hier graag bij zijn geweest. 

 

Het verschil in sociale welstand (tussen dáár en hier) kan niet vaak genoeg onder de aandacht 

worden gebracht hoewel je zou verwachten dat het toch eindelijk eens tot gelijktrekking van Sociaal 

Minimum (en dus ook van de uitkeringen) zou kunnen komen. Zeker nu per 1 juli in Europees 

Nederland wél een verhoging van AOW en andere uitkeringen komt, en Caribisch Nederland weer 

eens niet blijkt te worden meegenomen. Het is toch onvoorstelbaar dat – bij wijze van voorbeeld – iets 

wél in Breda geldt maar niet in Tilburg: te gek voor woorden; maar als de gemeenten liggen in 

Caribisch Nederland blijkt het ineens een stuk eenvoudiger om anders te handelen dat wanneer het 

Europees Nederlandse gemeenten zouden zijn. 

Begrippen als ‘willekeur’ en ‘discriminatie’ vragen in mijn hoofd bij voorrang om aandacht en in mijn 

beleving gaan overal rode vlaggen, toeters en bellen af, maar de Commissie Koninkrijksrelaties 

interesseert het ogenschijnlijk geen zier. Sterker, de voorbereidende besprekingen worden gewoon 

afgezegd. Nu zou ik ook denken dat wanneer het ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties de voorlichting over comply or explain verzorgt de vooringenomenheid van tevoren 

is ingebakken (iets met slagers en het keuren van eigen vlees). Waarom wordt zo’n voorlichting niet 

verzorgd door een hoogleraar Staatsrecht?  

 

Het punt heb ik eerder gemaakt maar ik vraag me oprecht af hoe de wetten (die nu in consultatie zijn 

gegaan en handelen over het BSN en WOLBES/FINBES) zich verhouden tot de Grondwet waarin alle 

Nederlanders in gelijke gevallen gelijk behandeld zouden moeten worden (waarom is er überhaupt 

zoiets als een WOLBES/FINBES als de eilanden gelden als Nederlandse Gemeenten?). Sedert 10-

10-10 zijn de inwoners van Bonaire, Sint Eustatius en Saba (in gezamenlijkheid: BES) allemaal 

‘Nederlanders’ in de zin dat deze Caribische Nederlanders dezelfde juridische context zouden moeten 

kennen als u en ik. 

 

In feite geniet de Caribische Nederlander zelfs iets meer vrijheid want de Grondwet geeft de wetgever 

de ruimte om eigen wetgeving voor het openbaar lichaam te maken als de omstandigheden wezenlijk 

anders zijn dan in Europees Nederland. Volgens mij zijn wezenlijke verschillen van dien aard dat ze 

met de beste wil van de wereld niet gelijk te maken zijn. Dus zeker niet elk verschil dat er toevallig is 

omdat mensen daartoe hebben besloten is wezenlijk van aard! 



En dan is er nog een punt van aandacht: waar BES suggereert dat de drie eilanden gelijk zijn, is het 

volgens mij zo dat elk van de drie afzonderlijke eilanden een eigenstandig ‘openbaar lichaam’ is, 

waarvoor telkens een afweging zou moeten worden gemaakt. Als ik de (Grond)wet goed lees en 

begrijp heb je voor Caribisch Nederland de Europees Nederlandse wetten en overige juridische 

regelgeving PLUS drie sets van eilandelijke wetten en regels in de uitzonderingsgevallen (die dus 

wezenlijk van aard moeten zijn). 

 

En we zijn al dertien jaar bezig met het verzinnen waarom het niet zo eenvoudig ligt waarmee de 

wetgever steeds verder vastloopt in het moeras en vasthoudt aan discriminatie op regeringsniveau. 

Onder meer het vasthouden aan een Caribische sociale wetgeving en een continu gesteggel over een 

ander Sociaal Minimum dan van toepassing in de rest van Nederland betreft mijns inziens een 

‘geitenpad’ waarmee de verschillen (en daarmee de discriminatie) van overheidswege worden 

goedgepraat of zelfs verdedigd. Wanneer staat eens iemand op en zegt “de keizer is naakt” (als in het 

sprookje van Hans Christiaan Andersen uit 1837: “de nieuwe kleren van de keizer”). 

 

Vlak voor hun vertrek vanaf Schiphol heb ik nog met leden van de Eilandsraad van Sint Eustatius 

gesproken en wederom vastgesteld dat ondanks mooie woorden niet serieus met hen wordt overlegd 

doch dat gewoon wetsvoorstellen over hun hoofden worden uitgestrooid. Deze Eilandsraad is in ieder 

geval niet betrokken bij de huidige, momenteel in consultatie gegeven voorstellen. 

 

In het jaar waarin de slavernij zo nadrukkelijk wordt herdacht en uit onze belevingswereld wordt 

uitgebannen, past een dergelijke, ronduit beschamend discriminerende handelswijze van de regering 

niet! Ik roep het parlement op om de inclusie van Caribisch Nederland te respecteren en te 

vervolmaken. 

 

Als ik fout zit in mijn denken: leg mij dat dan eens uit! 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 

Cornelis Houtmanstraat 9-b, 

2593 RD Den Haag. 

T +31 6 31 79 58 57 (t.b.v. SMS en WhatsApp) 

E jhtm.nl@gmail.com 

W http://statia.nu of http://statia.nu/nl 

 

cc: Nationale Ombudsman 


